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Sällskapet Strömstierna – Nyhetsbrev 53 
 
Hej alla, 
 
Nyhetsbrev 53 kommer nu som det fjärde brevet år 2024, detta enligt vår månadsplan. 
 
Utöver nyheterna i detta brev om Lysekils historia finns de gamla nyhetsbreven tillgängliga på vår hemsida: 
Nyhetsbrev 1: 1543 – 1587. N:o 2: fram till år 1610. N:o 3: till 1658-02-26. N:o 4: till 1679-08-22. N:o 5: till år 
1700 (Lotsstation på Lotsberget). N:o 6: till freden i Nystad 1721-08-30. N:o 7: till 1747 cirka. N:o 8: till 1778-
01-24. N:o 9: till år 1800. N:o 10: till fredsavtalet med Norge 1814. N:o 11: till år 1830. N:o 12: till 
köpingsbildandet 1836-02-27. N:o 13: till 1843. N:o 14: till 1850. N:o 15: till 1857. N:o 16: fram till 1860, N:o 
17: till 1863. N:o 18: 1864-1866. N:o 19: 1867-1870. N:o 20: 1871-1873. N:o 21: 1874-1876. N:o 22: 1877-
1879. N:o 23: 1880-1881. N:o 24: 1882-1883. N:o 25: 1884-1886. N:o 26: 1887-1888. N:o 27: 1889. N:o 28: 
1890. N:o 29: 1891. N:o 30: 1892. N:o 31: 1893. N:o 32: 1894. N:o 33 1895. N:o 34 1896. N:o 35 1897. N:o 36 
1898-1899. N:o 37 1900-1901. N:o 38 1902. N:o 39 1903. N:o 40 1904. N:o 41 1905. N:o 42 1906. N:o 43 
1907. N:o 44 1908. N:o 45 1909. N:o 46 1910. N:o 47 1911. N:o 48 1912. N:o 49 1913. N:o 50 1914. N:o 51 
1915. N:o 52 1916. 
 
Nyhetsbrev 53 tar upp händelser Lysekil år 1917. Detta år finns det information om hur 
kriget alltjämt påverkat arbetslösheten i Lysekil, om utbyggnation i Södra hamnen/Grötö och 
andra teman som rör Lysekil bland annat ett utdrag ur Vikarvets årsskrift samt om Lysekils 
Järnväg. Ni bör som vanligt notera att det finns mycket mer att läsa i Stadsfullmäktiges 
protokoll från detta år på föreningens hemsida – för intresserade har jag tagit med Register för 
1917 samt information om Bilagor. Ett ovanligt tillägg som jag gjort är bilden från 1916 på 
Blekebackekvarnen – jag missade tyvärr den bilden i Nyhetsbrev 52! 
 
Som vanligt är understrykningar i texten eller [tillägg av text] mina kompletteringar i syfte att 
förtydliga informationen, bland annat gäller det att ta fram fullständiga namn på personer. 
 
Nyhet 
När Ni läser denna Lysekils historia har jag källreferenser till de flesta händelser. Tanken med 
detta är dels att visa var informationen är hämtad, dels att stimulera till mer läsning. Ni kan på 
vår hemsida även hitta en Källförteckning över litteratur som berör Bohuslän och Lysekil. 
 
Nyhetsbrev 14 innehåller en förteckning över Förkortningar. Listan med förkortningar till 
källor och personer kan vara användbar. Några förkortningar kan vara ersatta med klartext! 
 
Om Ni vill kommentera innehållet i denna Lysekils historia är Ni givetvis välkomna! 
Nästa Nyhetsbrev numro 54 kommer att sändas ut till Er i slutet av maj 2024. 
 
Mvh Per Stenros 
perstenros@gmail.com  
 
./ 

mailto:perstenros@gmail.com
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LYSEKIL 1917 

 

 
 
1916 Kapten Jacob Hedberg uppförde denna kvarn. (Text och bild från Malcolm Jacobssons 

fotoalbum, bild n:o 31) 
 
1916-1917 Från 13. kompaniets bevakningsverksamhet i Lysekil:  
 ”Den kalla vintern 1917 gjorde tjänsten i kustbandet både hård och strapatsrik, 

inte minst, när det blev svårt att få fram proviantslädarna. Det hjälpte föga, att 
löjtnant Carlberg på skridsko rekognocerade isens bärighet eller att fiskare 
lejdes som islotsar, ändå hände det att proviantslädar försvann ned i djupet. 
Upp i vaken flöt ankare med fläsk och dricka men godsakerna förlorades 
snabbt, när strömmen förde dem in under isen. 

 
 Förläggningarna var långt ifrån idealiska men gjordes senare mera ombonade 

så gott det nu gick. Man åt på bleckserviser, som befälet ansåg skulle te sig 
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hemtrevligare, om plåtsakerna placerades på en färgglad vaxduk men 
intendenten ansåg utgiften tämligen onödig. 

 
 Kölden gjorde det svårt att avverka övningsprogrammen och hålla humöret 

uppe på truppen. … I brist på annat mötte man i Logen Fast Vänskaps lokaler 
[i Lysekil] ”fakiren” Hamet, förvisso en dyr bekantskap, den där krävde en hel 
tolvskilling i entré. Ja, så fördrev man lediga kvällar de veckor, man inte från 
en kylig klippa blickade ut över ett nära nog arktiskt landskap. (Västgötadals 
Regemente och Kungliga Hallands Regemente 1624-1961, sid 117) 

 
1917 AB Vin & Spritcentralen bildas och alla privata vin- och sprithandlare köps 

upp. Sveriges Bränneriidkareförening skall i princip svara för all tillverkning. 
Storleken på denna bestäms av staten medan föreningen fördelar den tilldelade 
kvoten på olika brännerier. Vin & Spritcentralen har dock en egen begränsad 
produktion vid ett arrenderat bränneri i Klagshamn. (Skånes Hembygdsförbund 
Årsbok 1974, sid 98-99) Starkölet förbjuds. (www.systembolaget.se) 

 

 
 
1917 Förutom alla arkiv som förvaras inom våra [Riksarkivets] olika avdelningar 

finns även bibliotek. Det största är Krigsarkivets bibliotek med omkring 
240.000 volymer. Det är ett offentligt vetenskapligt specialbibliotek för 
militärhistoria, krigsväsen, historia, teknik, biografi samt geografi. 
Biblioteket förvärvar och registrerar allt svenskt militärt tryck som publiceras. 
Utöver detta har biblioteket en fin samling böcker från 1500-, 1600- och 1700-
talet. På vår hemsida kan du läsa mer och söka efter titlar 
riksarkivet.se/krigsarkivets-bibliotek  

http://www.systembolaget.se
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 Ett litet exempel på vad som kan finnas är denna manual för ”Undervisning för 
Velocipedordonnansen” från 1917. (Riksarkivet) 

 
1917 Landstinget tillsätter en dispensärstyrelse och länet får 10 dispensärdistrikt: 

Örgryte, Fässberg, Göteborg, Jörlanda, Uddevalla, Håby, Lysekil,Tanum, 
Strömstad samt Orust och Tjörn. Två av distrikten finns tidigare (Örgryte 
fr.o.m. 1908 och Tanum fr.o.m. 1915 ). Dessutom finns en försöksdispensär för 
Orust och Tjörn 1913-1915. (Göteborgs och Bohus Läns Landsting, Dispensärstyrelsen) 

 
1917 Den tredje isbrytaren på Bohuskusten, ISBRYTAREN III, tas i tjänst i 

Göteborg. Den är avsedd för hamnisbrytning. (SS Göteborg, sid 287) 
 
1917 Det föreslås att en undersökning- och försöksanstalt för havsfiske skall inrättas 

i Göteborg. Anstalten skall överta den Hydrografisk-Biologiska 
Kommissionens arbetsuppgifter och skall omfatta en fiskeribiologisk och en 
fiskeriteknisk avdelning. Ekonomiska problem inom staten gör dock att 
finansieringen inte kan lösas. (web: Fiskeriverket via NAD) [Anm/PS: Det är oklart om 
varifrån förslaget kommer.] 

 
1917 I Munkedals AB övertas aktiemajoriteten av AB Axel Christiansson. Ny 

direktör blir Olof Bildt. 
 
1917 Hugo Hallgren säljer AB Hugo Hallgrens Konservfabrik i Ellös till 

familjeföretaget Clase (konsul Gustaf Clase). Verkställande direktör är Gustaf 
Clases son Nils Clase. I huvudsak ägnar sig företaget åt inläggning av sill och 
ansjovis, nu under namnet Hugo Hallgrens AB. (Knuth Hansson, 
Fiskkonservindustrin i Bohuslän, sid 8) (LP 1994-12-02) (LP 2006-01-11) 

 
1917 Carl Magnus Hörman säljer Kullans Konservfabrik till Hugo Hallgrens AB 

(Clase). (LP 1997-11-07) 
1917-12-01 Carl Magnus Hörman med familj flyttar från Gamla Strandgatan 17 till Lyse. 
1920 Kullans Konservfabrik var belägen vid Drottninggatan. men då Skandiaverken behöver areal 

för sin verksamhet flyttas hans produktion till en nybyggd fastighet på nuvarande 
Bangårdsgatan. Den nya fabriken invigs 1920 och får namnet "Kullans" konservfabrik. (Henrik 
Harnevie) [Anm: se även (Fritz Lüsch, Lysekils historia, sid 110) och (Arvid Sandell, LP 1997-
11-07).] 

 
1917 Robert Lycke flyttar sin konservfabrik från Norra hamnen till ett nybyggt 

magasin på Landsvägsgatan 24. Robert Lyckes Ikri-ansjovis anses som en av 
de bästa sillsorterna. Detta kan bero på att det finns mer socker i lagen. 
(Bohusläningen 1996-01-12) (Henrik Harnevie, Konservfabrikanter i Lysekils kommun) 
[Anm: Jämför med Vassa knivar, sid 24!] 

 
1917 Mellan Slävik och Brodalen byggs den första vägen som är farbar med bil. 
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1917 Från Lysekilsdistriktet går några stentransporter till Göteborg samt två 
transporter av gatsten till Helsingör. 

 
1917-01-11 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 2 (avskrift IF): 
 Utdrag af Magistratens protokoll för den 14 och 16 december 1916 föredrogs, 

och framgick däraf, att till Stadsfullmäktige för en tid af fyra år, räknat från den 
1 januari 1917, förklarats valda: 
1) Förvaltaren John Sterner. 
2) vice Konsuln Magnus Radhe. 
3) Redaktören Axel Ljungberg. 
4) Fabrikören Johan Emil Lindbom. 
5) Rörläggaren Clas Valfrid Granberg. 
6) Fabrikören Elis Luckey. 
7) Stenhuggaren Herman Gunnarsson. 
8) Byggmästaren Oscar Wallén. 
9) Kyrkoherden Fritz Lüsch, 
10) Öfverläraren Anders Jakobsson. 
11) Filaren Carl Magnus Brännberg. 
12) vice Konsuln Johan Gustaf Gunnerson. 
Protokollen lades till handlingarna. [Anm: Förnamnen är kompletterade/PS.] 

 
1917-01-11 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 3 (avskrift IF): 

Det antecknades, att Stadsfullmäktiges ledamöter äro följande, valda till slutet 
af nedannämnda år: 
Konsuln Magnus Radhe, 1920. 
Konsuln Johan Gustaf Gunnerson, 1920. 
Handlanden Bonlars Per Jonsson, 1918. 
Fabrikören Johan Emil Lindbom, 1920. 
Fabrikören Elis Luckey, 1920. 
Fabrikören Aug. Mattsson, 1918. 
Förvaltaren John Sterner, 1920. 
Konsuln Lars Laurin, 1918. 
Grosshandlaren Otto Gottfrid Löfving, 1918. 
Bankkamreraren C. F. Lidell, 1918. 
Byggmästaren Oscar Wallén, 1920. 
Fabrikören Alfr. Bovik, 1918. 
Lotsförmannen Emilius Hörman, 1918. 
Redaktören Axel Ljungberg, 1920. 
Rörläggaren Clas Valfrid Granberg, 1920. 
Kyrkoherden Fritz Lüsch, 1920. 
Stenhuggaren Herman Gunnarsson, 1920. 
Mek. Arbetaren August Thorsson, 1918. 
Fabrikören Gustaf Karlson, 1918. 
Barberaren Gustaf Aron Löfgren, 1918, 
Stenhuggaren Carl Gustaf Tinggren, 1918. 
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Bankdirektören Ragnar Berger, 1918. 
Överläraren Anders Jakobsson, 1920. 
Filaren Carl Magnus Brännberg, 1920. 
[Anm: Förnamnen är kompletterade/PS.] 

 
1917-01-11 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 5 (avskrift IF): 

Under ordförandeskap af Herr Kyrkoherden Fritz Lüsch skred man härefter till 
val af ordförande för året. 
Herr Jonsson föreslag omval af Herr Lüsch. 
Herr Sterner understödde detta förslag och föreslog val med acklamation. 
Valet, som företogs med acklamation, utföll så, att Herr Kyrkoherden Fritz 
Lüsch valdes till Ordförande för år 1917. 
Herr Lüsch tackade för det förnyade förtroendeuppdraget, som han så oväldigt 
som möjligt skulle utöfva samt önskade samtliga välkomna till ett nytt 
kommunalt arbetsår och riktade denna välkomsthälsning särskildt till de 
nyvalda, Herrar Jakobsson och Brännberg, hvilkas kända intresse för allmänna 
angelägenheter Stadsfullmäktige hoppades skola komma samhället till godo. Ju 
mindre partisinne, dess större utsikt att samhället i sin helhet skulle tillgodoses 
och främjas genom Stadsfullmäktiges beslut. 

 
1917-01-11 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 6 (avskrift IF): 

Härefter företogs val af vice ordförande för året, och omvaldes med 
acklamation, på förslag af Herr Lidell, Herr Handlanden Bonlars Per Jonsson. 
Herr Jonsson tackade Herrar Stadsfullmäktige för det förtroende, som genom 
detta val visats honom. 

 
1917-01-11 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 9 (avskrift IF): 

Drätselkammaren anmälde, att Herrar Förvaltaren John Sterner och Konsuln 
Lars Laurin valts till respektive Ordförande och vice Ordförande inom 
kammaren för innevarande år, och lades denna anmälan till handlingarna. 

 
1917-01-11 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 10 (avskrift IF): 
 Lysekils Stads Elektricitetsverks Styrelse anmälde, att för år 1917 till dess 

Ordförande valts Herr Konsuln L. Laurin och till vice Ordförande Herr 
Fabrikören J. E. Lindbom. 
Denna anmälan lades till handlingarna. 

 
1917-01-11 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 11 (avskrift IF): 

Lysekils Stads Elektricitetsverks Styrelse anmälde, att för år 1917 till dess 
Ordförande valts Herr Konsuln Lars Laurin och till vice Ordförande Herr 
Fabrikören Johan Emil Lindbom. 
Denna anmälan lades till handlingarna. 

 
1917-01-11 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 12 (avskrift IF): 
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Handels- och Sjöfartsnämnden anmälde, att till dess Ordförande för år 1917 
valts Herr Bankdirektören Ragnar Berger och till vice Ordförande för samma 
tid Herr Fabrikören Johan Emil Lindbom. 
Anmälan lades till handlingarna. 

 
1917-01-17 SFKF fabrikers komplex vid Södra hamnen i Lysekil, den så kallade 

Sundbergska fabriken, läggs i aska. Skadorna beräknas till omkring 300.000 
kronor. Verksamheten överflyttas till Fyrtornetfabriken samt till Lindbloms 
fabrik [i Norra hamnen] för inläggning av hel ansjovis. Branden innebär dock 
stora produktionsproblem. (Bohusläningen 1917-01-17) (Arvid Sandell, LP 1993-11-26) 

 
1917-02-21 Rådhusrätten – Åklagaren hade väckt åtal mot en skrothandlare (Bengtsson) för 

att han inköpt metallskrot som han bort misstänka inte var ärligt bekommet. 
Affären ifråga hade försålt metallskrot till Mekaniska Verkstaden och hade 
man där i skrotet funnit en del modelldelar, som man absolut visste var 
verkstadens. 
Svaranden sade sig inte känna till vem som sålt dessa metalldelar till honom, ej 
heller visste han om att några dylika av de nu ifrågavarande befunnit sig i den 
sändning skrot han avlämnat till verkstaden. Modellerna hade passerat hans 
affär utan att han visste därom, då han inte synade varje bit av inköpen. 
Åklagaren, understödd av tvenne vittnen, ansåg däremot såsom alldeles 
nödvändigt, att svaranden övade sådan kontroll att han bort upptäcka dessa 
saker. 
Målet uppsköts på åtta dagar. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-02-21/KJ) 

 
1917-02-27 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 18 (avskrift IF): 

Från Städernas Allmänna Brandstodsbolag, Allmänna Brand och tariffbolagen 
hade till Stadsfullmäktige inkommit framställning om att öka härvarande fasta 
brandkårs numerär från 15 till 20 man och att äfven upprätta att brandvaktlag 
på 4 man. 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till Brandchefen 
och Drätselkammaren, hvars yttranden nu förelågo. 
Brandchefen hade tillstyrkt begärda ökning af den fasta brandkåren, men 
däremot afstyrkt upprättandet af vaktlag. 
Drätselkammaren hade beslutat att hos Stadsfullmäktige tillstyrka ärendets 
hänskjutande till Brandkommittén för ytterligare utredning. 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med sistnämnda yttrande. 

 
1917-02-27 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 19 (avskrift IF): 
 Från Drätselkammaren förelåg följande förslag till ändring af stadsplanen: 

Utdrag af protokollet, hållet vid Drätselkammarens i 
Lysekil sammanträde den 18 Januari 1917. 

Närvarande: Herrar Ordföranden, Bovik, Ljungberg och Löfving samt 
Stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
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§ 9. Med anledning af att det Aktiebolaget Sveriges Förenade Konservfabriker 
tillhöriga före detta Sundbergska magasinet vid Södra Hamngatan här i staden 
nedbrunnit föreslog Herr Ordföranden, att Drätselkammaren måtte ingå till 
Stadsfullmäktige med följande framställning: 
”Då Södra Hamngatan framför det så kallade Sundbergska magasinet icke 
minst ur trafiksynpunkt må anses allt för smal, och då nu vid nämnda magasins 
brand möjlighet öppnat sig att på ett ej för kännbart sätt få olägenheten afhjälpt, 
får Drätselkammaren hemställa, att Stadsfullmäktige måtte besluta sådan 
ändring i stadsplanen, att gatubredden emellan Sillgränd och Elektricitetsverket 
blifver minst lika bred, från järnvägsspåret räknat, som ifrågavarande gata är 
från Vadet (Kungsgatan) till Sillgränd, och att Stadsfullmäktige uppdraga åt 
Byggnadsnämnden att omedelbart vidtaga de åtgärder, som äro nödiga för 
denna saks ordnande.” 

 
Drätselkammaren beslöt att till Stadsfullmäktige ingå med denna framställning. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
Som ofvan 

AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 

Då denna skrifvelse lästs, yrkade Herr Radhe bifall till ifråga¬varande förslag 
på grund af det synnerligen lämpliga tillfälle, som nu erbjöds att i följd af 
bemälda brand få Södra Hamngatan reglerad. 
Stadsfullmäktige beslöto bifalla förslaget. 

 
1917-02-27 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 21 (avskrift IF): 
 Drätselkammaren föreslog genom föredragen skrifvelse införandet af 

ytterligare en telefon i Drätselkammarens lokaler samt att Drätselkammarens 
sekreterare äfven måtte erhålla telefon. 
Herr Radhe yrkade bifall till framställningen och beslöto Stadfullmäktige i 
enlighet härmed. 
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 Fotografiet visar huset på Bansviksgatan n:o 15, Bansviksgatan 14 (IV). 

Det kan eventuellt vara Anders Adolf Larsson Sköld som sitter utanför huset. 
Huset som skymtar i fonden är huset på Lotsgatan 5, dock ännu ej ombyggt. 
Fotograf är troligen Hugo Hallgren som tar fotografiet 1916. 

 
1917-02-27 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 23 (avskrift IF): 
 Fattigvårdsstyrelsen hade till Drätselkammaren gjort framställning om att få på 

offentlig auktion försälja huset N:o 15 vid Bansviksgatan samt att 
Drätselkammaren jämte eget yttrande måtte öfverlämna frågan till 
Stadsfullmäktige. 
Drätselkammaren hade beslutat att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige och 
där tillstyrka bemälda försäljning. 
Utan diskussion beslöto Stadsfullmäktige att bevilja framställningen. 

 [Anm PS: Bansviksgatan n:o 15 är det hus som Knuth Hansson i sin bok om Lysekil benämner 
Bansviksgatan 14 (IV).] 

 
1917-02-27 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 27 (avskrift IF): 
 Meddelande från Statens Lifsmedelskommission att Kunglig Maj:t genom 

nådigt beslut den 26 sistlidne januari tilldelat Lysekils stad ett statsbidrag å 
15.000 kronor lästes. 
På förslag af Herrar Gunnerson och Radhe beslöto Stadsfullmäktige att till 
Herr Berger uttala sitt tack för det utmärkta sätt hvarpå han skött 
underhandlingarna om detta statsbidrag, och för det energiska arbete, som 
därvid nedlagts, och skulle detta uttalande till dagens protokoll antecknas. 
Skrifvelsen lades till handlingarna. 
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1917-03-08 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 35: 

Vid fullmäktiges sammanträde behandlas frågan om försäljning av ett område 
på 12.000 kvadratmeter vid Grönviksbukten, nuvarande ”Prärien”, för ett pris 
av 15.000 kronor till Lysekils Mekaniska Verkstad. Förslaget var framlagt av 
Drätselkammaren. Ärendet föranleder en livlig debatt och flera talare anser 
priset alldeles för lågt och föreslår 20.000 kronor. Även detta pris anses för 
lågt, men med tanke på verkstadens stora betydelse anser man att priset skulle 
sättas lågt. Med 16 röster mot 5 beslutar fullmäktige att området skall säljas till 
verkstadsbolaget för 15.000 kronor. 

 
Vidare beslutas att försälja ett tomtområde i Rinkenäs, omfattande 1.300 
kvadratmeter, till firma Bovik & Co för 4:70 kronor per kvadratmeter, under 
förbehåll att firma Bovik överenskommer med Lysekils Mekaniska Verkstad 
om Boviks försäljning av ett annat tomtområde i Rinkenäs till verkstaden. (PK, 
1917) [Anm: årendet finns även i Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 22, 1917-02-27.] 

 
1917-03-08 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 53 (avskrift IF): 
 Från Drätselkammaren förelåg framställning om att Stadsfullmäktige måtte till 

Magistraten hemställa om nödiga åtgärders vidtagande för att få upptaga det af 
Stadsfullmäktige den 16 mars 1916 beslutade lånet för nybyggnad till 
kommunal mellanskola för en kostnad af 125.000 kr. samt för betalning af 
stadens sväfvande skuld. 
Denna framställning bifölls enhälligt af Stadsfullmäktige. 

 
1917 Under året köper Calla Curman in ytterligare mark på Stångehuvud. 
 - 23 mars säljer Lorentz Petterssons arvingar drygt 11.000 kvadratmeter. 

(Lysekils Fastighetsbok, Avdelning A, Band II, blad 80) 
 - 28 september säljer Gustaf Cornér och Charlotte Wallin sammanlagt cirka 

5.000 kvadratmeter. 
 
1917-03-31 Affärsjubileum – B. Erikssons Bosättningsaffär i Lysekil kan 1 april fira sin 

25-åriga tillvaro. Den har under denna tid hunnit inarbeta sig i den allmänna 
uppfattningen som ett solitt affärsföretag. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-03-31/KJ) 

 
1917-04-11 Elektricitetsverkets ångskorsten började på tisdagen att nedtagas. Sotarmästare 

Söderberg utför arbetet. Maskinanläggningar för ångan försvinner. Det blir 
Trollhättan som skall … <fotograferas>. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-04-11/KJ) 

 
1917-04-18 Transformatorstationen för Trollhättekraften till Lysekil skall uppföras av 

byggmästare Robert Gotthard Christensson för 26.600 kronor. Arbetet påbörjas 
omedelbart. Transformatorstationen förlägges vid högreservoaren. (Nya Lysekils-
Kuriren, 1917-04-18/KJ) 
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1917-04-18 Lagfart söktes vid måndagens rådhusrätt på köpebrev, varigenom direktör Lars 
Laurin övertog före detta Strandbergska fastigheten i Rosvik för 20.000 kronor 
och vidare köpte en tomt i Kronberget för 700 kronor. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-
04-18/KJ) 

 
1917-04-21 Nu skall det väl bli kyrka som står i åratal. Byggmästare Oscar Wallén skall 

nämligen utföra den beslutade inre reparationen av Lysekils kyrka för 59.000 
kronor. (En liten nätt summa bara för en reparation.) Och så skall byggmästare 
Robert Gotthard Christensson kontrollera. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-04-21/KJ) 

 
1917-04-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 64 (avskrift IF): 
 Med anledning af Källarmästaren Johan Wilhelm Magnussons begäran hos 

Drätselkammaren om nedsatt arrende för parkrestauranten under detta år med 
hälften eller till högst 1.000 kronor hade Drätselkammaren beslutat att till 
Stadsfullmäktige ingå med skrifvelse om att tillstyrka Herr Magnussons 
framställning med en nedsättning af arrendet till 1.000 kronor. 
Från detta beslut i Drätselkammaren hade Herr Ljungberg haft afvikande 
mening, då han yrkat afslag på framställningen. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs yttrade sig följande talare: 
Herr vice Ordföranden yrkade af sparsamhetsskäl afslag å ansökan. 
Herr Löfgren ansåg att denna begäran inkommit för tidigt, då man nu ej kunde 
veta hvilken omfattning restriktionerna kunna få under säsongen. Saken hade 
därför bort behandlas först efter säsongens slut. 
Herr Ljungberg: Om spritserveringen kan fortsättas finnas inga skäl för 
arrendets nedsättning, och man har ej några garantier för att vederbörande 
själfva göra inskränkningar i spritserveringen. Att några sådana inskränkningar 
gjorts framgår ej heller af polisstatistiken, som visar att antalet fylleriförseelser 
inom staden under året väsentligt ökats. Yrkade afslag å framställningen. 
Herr Radhe ansåg det ej lämpligt att nu bevilja dylik nedsättning, då det nu 
vore omöjligt att beräkna huru på saken inverkande förhållanden komma att 
gestalta sig under året. Föreslog därför ärendets bordläggning. 
Efter slutad öfverläggning beslöto Stadsfullmäktige att afslå Herr Magnussons 
ansökan. 

 
1917-04-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 65 (avskrift IF): 
 Drätselkammaren hade till Stadsfullmäktige ingått med Vattenstyrelsens 

begäran om ett anslag af kronor 5.500 för vattenhögreservoarens slutliga 
fullbordande jämte öfriga utgifter för vattenverkets utvidgning, och tillstyrkte 
Drätselkammaren beviljandet af detta anslag samt föreslog, att ifrågavarande 
medel anskaffas genom upplåning. 
Enligt från Vattenstyrelsen föreliggande tablå framgick huru vattenverkets 
reserverade medel jämte för vattenverkets utvidgning anslagna medel i årets 
stat användts. 
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Herr Laurin yttrade, att orsaken hvarför Vattenstyrelsen begärde beviljandet af 
ytterligare medel berodde på flere omständigheter såsom ökade materialpriser, 
att högreservoaren gjorts större och bättre än man från början beräknat och att 
Vattenbyggnadsbyrån räknat betydligt fel vid upprättandet af 
kostnadsförslaget. Yrkade bifall till Vattenstyrelsens begäran. 
Stadsfullmäktige beslöto bifalla detta yrkande och att beloppet för ändamålet 
anskaffas medelst upplåning. 

 
1917-04-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 71 (avskrift IF): 
 Magistraten hade för yttrande till Stadsfullmäktige öfverlämnat en nu 

föredragen, så lydande ansökan: 
 

”Till Konungens Befallningshafvande i Göteborgs och Bohus län, Göteborg. 
Undertecknad får härmed vördsamt hemställa det Konungens 
Befallningshafvande måtte meddela tillstånd, att tiden för den utskänkning af 
brännvin, som beviljats af Lysekils Brännvinsförsäljnings Aktiebolag att 
utöfvas inom Badhusområdet i staden Lysekil under tiden från och med den 1 
juni till och med den 15 september 1917 måtte utsträckas till kl. 12 på natten 
inom serveringslokalerna, de dagar då badsällskapet anordnar soaréer eller 
andra festliga samkväm. 
Magistratens och Stadsfullmäktiges i Lysekil yttranden Öfver an-sökningen 
bifogas. 
Uppsala den 14 april 1917. 

HENRIK SVANFELDT.” 
 

 Herr Lidell yttrade, att det här endast är fråga om utsträckning af 
serveringstiden vid enstaka tillfällen samt yrkade bifall att tillstyrka Herr 
Svanfeldts ansökan. 
Stadsfullmäktige beslöto att tillstyrka bifall till ifrågavarande ansökan. . 

 
1917-04-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 74 (avskrift IF): 
 Herr Berger hemställde genom föreliggande skrifvelse att Stadsfullmäktige för 

år 1918 måtte anslå ett belopp af 400 kronor till Lysekils Handtverks- och 
Industriförenings Tekniska Aftonskola. 

 Herr Berger yttrade att Stadsfullmäktige redan känna till denna sak och att den 
bör uppmuntras samt yrkade ärendets remiss till Drätselkammaren. 
Herr Brännberg förordade att Stadsfullmäktige måtte stödja ifrågavarande 
verksamhet och lämna ekonomiskst stöd samt ansåg, att skolan äfven borde 
kunna erhålla anslag från Landstinget. 
Herr Radhe uttalade förhoppning om att Stadsfullmäktige lämna skolan 
ekonomisk hjälp samt uttryckte ett tack för det kraftiga pekuniära stöd, Herr 
Laurin lämnat och hvarigenom skolans verksamhet hittills möjliggjorts. 
Efter slutad öfverläggning beslöto Stadsfullmäktige att remittera ärendet till 
Drätselkammaren. 
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1917-04-28 PLATS som Natt- och Dagvakt eventuellt i förening med Portvaktsplats finnes 
till ansökan ledig. Personlig hänvändelse till Lysekils Mekaniska Verkstads 
AB, LYSEKIL. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-04-28/KJ) 

 
1917-05-02 Önskas köpa – Betonggrus cirka 500 kubikmeter köpes. Leverans skall ske fritt 

vid vår brygga. Anbud jämte prov insändes till Lysekils Mekaniska Verkstads 
AB, Lysekil. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-05-02/KJ) 

 
1917-05-12 Kvistrums Landstormsförenings Herrar ledamöter kallas härmed till extra 

sammanträde å Rådhuset i Lysekil, söndagen den 13 dennes kl. 1 på dagen, för 
val av ledamöter i Förbundsstyrelsen och ombud vid Centralförbundets 
årsmöte samt avgivande av yttrande över tvenne Kungliga propositioner 
angående Landstormens utbildning, utrustning och beklädnad. Lysekil den 1 
maj 1917, Styrelsen. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-05-12/KJ) 

 
1917-05-.. I mitten av månaden upphör tjänsten i Bohuslän för kompanierna ur Hallands 

Regemente och återtransport sker till Halmstad. (Västgötadals Regemente och 
Kungliga Hallands Regemente 1624-1961, sid 117) 

 
1917-05-16 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 81 (avskrift IF): 
 Vid sammanträdet den 25 sistlidne april beslöto Stadsfullmäktige att till 

Drätselkammaren för dess yttrande remittera Herr Bergers motion om 
beviljandet af ett anslag å kronor 400 till Lysekils Handtverks- och 
Industriförenings Tekniska Aftonskola för år 1918. 

 
Enligt föreliggande protokollsutdrag hade Drätselkammaren enhälligt beslutat 
att hos Stadsfullmäktige tillstyrka sagda anslags beviljande och föreslå att 
beloppet upptages i 1918 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att bifalla ifrågavarande motion i 
enlighet med Drätselkammarens yttrande. 

 
1917-05-16 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 87: 

Herr Berger föreslår fullmäktige åtgärder för att förbättra järnvägens lönsamhet 
och skaffa ytterligare trafik genom att anlägga ett järnvägsspår från Södra 
hamnen till Norra hamnen. Motionen remitteras till Järnvägsstyrelsen och 
Drätselkammaren. [Anm/PK: Detta spår var senare ofta på tal, men kom aldrig till 
utförande.] (PK, 1917) 

 
1917-05-16 Elektricitetsverkets ånganläggning, som med Trollhättekraftens ankomst hit 

blir överflödig, har under hand försålts, ångmaskinen med generator till 
Lysekils Mekaniska Verkstad, som inlämnat högsta anbudet, vattenrörpannan 
till Linköping. Priset för det hela sammanlagt omkring 20.000 kronor. (Nya 
Lysekils-Kuriren, 1917-05-16/KJ) 
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1917-05-19 Aktieägarna uti Lysekils Mekaniska Verkstads AB kallas härmed till ordinarie 
bolagsstämma, som hålles å bolagets kontor torsdagen den 31 maj 1917, kl. 6 
e.m. Lysekil den 16 maj 1917, STYRELSEN. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-05-19/KJ) 

 
1917-06-21 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 95 (avskrift IF):  
 Drätselkammaren begärde bemyndigande att för ett pris af sex (6) kronor och 

40 öre per kvadratmeter till Herr Grosshandlaren Otto Gottfrid Löfving få 
försälja tomtdel att tilläggas tomten n:o 1 Stora Kyrkogatan. 

 
Byggnadsnämnden, som behandlat ärendet, hade tillstyrkt att Herr Löfving 
enligt bilagd kartskiss skulle få köpa området a innehållande 21 1/2 
kvadratmeter och att Herr Löfving till staden öfverlämnar området b 
innehållande 2 1/2 kvadratmeter i utbyte mot lika stor areal af området a, vadan 
Herr Löfving således skulle få köpa 19 kvadratmeter såsom tillägg till sin tomt 
n:o 1 Stora Kyrkogatan. 
 
Herr Berger yrkade bifall till Drätselkammarens framställning i enlighet med 
Byggnadsnämndens yttrande och under förutsättning att sådan gränslinie 
kommer att fastställas. 
I enlighet med detta yrkande beslöto Stadsfullmäktige enhälligt att bifalla 
Drätselkammarens begäran. 

 
1917-06-21 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 102 (avskrift IF):  
 Genom Magistraten hade från Konungens Befallningshafvande i länet 

meddelats Stadsfullmäktige att, om de så önskade, afgifva yttrande öfver 
”Förslag till lag angående kommunal taxering och skattskyldighet”. 
Herr Lidell yrkade, att en kommitté för utarbetande af förslag till yttrande i 
ärendet skulle tillsättas och att denna kommitté skulle bestå af Herrar 
Ordföranden i Stadsfullmäktige, Berger och Stadsfullmäktiges sekreterare. 
Stadsfullmäktige beslöto att bifalla detta yrkande. 

 
1917-06-21 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 103 (avskrift IF):  
 Från Statens Lifsmedelskommission meddelades genom föredragen skrifvelse 

att ett statsbidrag å kronor 6.000 beviljats staden för beredande af lindring i de 
mindre bemedlades inom samhället lefnadsvillkor. 
Skrifvelsen lades till handlingarna. 

 
1917-06-21 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 108 (avskrift IF):  
 Från Dyrtidsrådet förelåg genom protokollsutdrag meddelande att rådet hos 

härvarande järnvägsstyrelse gjort framställning om insättandet af morgontåg 
till Lysekil eller, om detta icke vore möjligt, att en kylvagn anskaffades samt 
att, för ökandet af tillförseln af landtmannaprodukter, biljettpriserna för tredje 
klass på lördagarna måtte nedsättas sålunda att tur- och returbiljetter såldes till 
samma pris som enkla och att biljettpriset från stationerna Munkedal och 
Hallinden dessa dagar bestämdes till detsamma som gäller från Brodalen. 
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Herr Borgmästaren Sundberg meddelade i egenskap af Ordförande i Styrelsen 
för Lysekils Järnvägs Aktiebolag att styrelsen skulle taga bemälda 
framställning under öfvervägande. 
Med instämmande i berörda syftemål beslöto Stadsfullmäktige att lägga 
skrifvelsen till handlingarna. 

 
1917-06-21 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 109 (avskrift IF): 
 Genom protokollsutdrag meddelades att Dyrtidsrådet beträffande frågan om 

inrättandet af ett centralkök här i staden ansett dylikt vara en för denna stad allt 
för stor apparat, och att publik för sådant kök för närvarande saknas. 
Meddelandet lades till handlingarna. 

 
1917-06-21 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 110 (avskrift IF): 
 Herr Laurin relaterade en del omständigheter hvarigenom Kungliga Trollhätte 

Kraftverk ville fördröja den elektriska kraftledningens anläggning, så att den ej 
enligt kontraktet skulle blifva färdig till den 1 instundande oktober. 

 
Under påpekande af de stora vådorna af ett sådant dröjsmål för stadens 
industri, synnerligen ansjovisfabrikernas verksamhet, föreslog Herr Laurin att 
Stadsfullmäktige måtte tillsätta en kommitté bestående af två personer och 
befullmäktiga densamma att på stadens bekostnad uppvakta Öfveringeniören 
vid Kungliga Trollhätte Kraftverk, Generaldirektören i Kungliga 
Vattenfallstyrelsen och Civilministern för att underhandla om att ifrågavarande 
kraftöfverföring blir inom kontrakterad tid fullbordad. 
 
Stadsfullmäktige beslöto bifalla detta förslag och utsågos på Herr 
Ordförandens förslag Herrar Borgmästaren Axel Sundberg och Konsuln Lars 
Laurin till medlemmar i denna kommitté. 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 

 
1917-06-23 Omfattande stölder av tenn ha förekommit från Mekaniska Verkstaden i 

Lysekil. På en månad har bortkommit tenn för ett värde av 2.500 kronor och 
stölderna har sträckt sig över en längre tid. Polisen har saken om hand. (Nya 
Lysekils-Kuriren, 1917-06-23/KJ) 

 
1917-06-27 Dyrtidstillägg vid Lysekils Mekaniska Verkstad. Arbetarna vid Lysekils 

Mekaniska Verkstad hade för en tid sedan genom sin avdelning till verkstaden 
framlagt krav på förhöjning av timlönerna med 15 öre per timma samt viss 
höjning av ackords-priserna. 
Bolagsledningen ville icke gå med härpå, utan ville endast ge arbetarna ett 
dyrtids-tillägg. Detta skulle utgå fr.o.m. 1 juni t.o.m. 31 december detta år med 
för yngre arbetare 12 kronor och för äldre med 20 kronor per månad samt 
dessutom för gifta 3 kronor för hustru och 2 kronor för varje barn. Ävenså 
skulle ackordspriserna något regleras samt i några fall en höjning av timlönerna 
med 2 à 3 öre företas. 
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Ett förutvarande mindre dyrtidstillägg skulle dock utgå oberoende av detta 
senare. 
Svaret, som tillstyrkts av styrelsen, godkändes av avdelningen. Man beslöt 
dock framlägga det kravet att tillägget skulle utgå även till sjuka eller genom 
olycksfall till arbete oförmögna. 
Allt enligt uppgift i ”Politiken”. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-06-27/KJ) 

 
1917-06-27 Lysekils Mekaniska Verkstads AB hade den 18 juni fortsatt ordinarie 

bolagsstämma, därvid till ledamöter av styrelsen återvaldes auditör Hugo 
Rehnberg, konsul L. Laurin och fabrikör Johan Emil Lindbom samt till 
suppleanter för dem direktör Ragnar Berger och byggmästare Oscar Wallén. 
Till revisorer återvaldes borgmästare Axel Sundberg och stadskamrer Nils 
Koch samt till suppleant för dem rådman Josef Centervall. 

 
Vid stämman beslöts, att aktiekapitalet skulle utgöra lägst 750.000 kronor och 
högst 2.250.000 kronor. Vidare beslöts aktiekapitalets ökning med 314.500 
kronor genom överföring av besparade vinstmedel, dels med 250.000 kronor 
genom nyteckning. Utdelningen bestämdes till 10 procent. (Nya Lysekils-Kuriren, 
1917-06-27/KJ) 

 
1917-06-30 Tillkännagivande – Undertecknad öppnar den 3 juli i f.d. Julius Runnquists 

lokal en välsorterad Herrekiperingsaffär, vilken jag rekommenderar i ärade 
kunders välvilliga åtanke och skall jag alltid vinnlägga mig om att för ärade 
kunder tillhandahålla prima varor till billigast möjliga pris. Högaktningsfullt 
Arvid Asp. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-06-30/KJ) 

 
1917-06-30 Vid Sveriges Förenade Konservfabriker i Lysekil har arbetstiden inskränkts till 

6 timmar om dagen. Det är bristen på råvaror, bleckplåt, o.s.v. som förorsakat 
inskränkningen. 
Om blott veckolönen för arbetarna bibehållits som förut vid full tid, så vore det 
gott och väl. Men tror någon det. Nej, nu får arbetarna hos detta rika 
miljonbolag, halvsvälta sig fram på en avlöning av 2:10 kronor per dag. 
Timpengen är nämligen i regel 35 öre. 
Arbetarna ha i mycket sig själva att skylla. De ha alltid stått oförstående till 
fack-organisationen. Och de stå alltjämt utanför. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-06-
30/KJ) 

 
1917 Aktiebolaget A.R. Lysell Konservfabriker startas av Carl Algot Ragnar Lysell 

(1884-1950). Fabrikationen är lokaliserad till Norrkila och kontoret till Lysekil. 
Verksamheten inkluderar bland annat rökeri samt produktion av olja och tycks 
ha upphört 1919 då Lysell flyttar till Göteborg. 

1924 Carl Algot Ragnar Lysell emigrerar till Sumatra. 
(Henrik Harnevie, Konservfabrikanter i Lysekils kommun) 
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1917 Lysekils Mekaniska Verkstad sysselsätter 300 personer. (LP 1993-07-22) Det 
innebär att cirka hälften av Lysekils industriarbetare finns vid företaget. 
(Skandiaverken, sid 12) 

 
1917 Lysekils Järnväg bygger ut lokstallet med verkstad för lok och vagnar. (LP 2003-

06-13) 
 
1917 Ångbåts AB Inland i Kungälv går i konkurs. Ångaren NORDRE ELF II säljs 

till Stockholm och används under namnet ROLLO som bogserbåt i Östersjön. 
(LP 1998-02-05) (AL, Posthistoria) 

 
1917-07-.. Vid Donadammarna bryter man på sommaren torv. Torven kostar 2 kronor per 

hektoliter. Totalt tar man upp cirka 2.000 hektoliter. 
 
1917-07-04 Vid måndagens rådhusrätt … Därpå vid rannsakning med häktade 

metallgjutare J.D. Berg och bleckplåtslagare K.J. Hansén, den förre åtalad för 
stöld av tenn på Mekaniska Verkstaden och den senare för att ha biträtt med 
försäljning av det stulna samt med G.A. och K.G.R. Englund, båda åtalade för 
köp av tjuvgods. 

 
 Åklagaren hade förebringat en mycket omfattande polisutredning, varav 

framgick, att de åtalade att börja med nekat för vad de voro anklagade, men så 
småningom medgivit. 

 Berg, att han tillgripit tenn på Mekaniska Verkstaden och själv eller genom 
Hansén till England försålt detta och att Berg för sin del tillgodogjort sig 300 
kronor; 

 Hansén, att han tagit emot tenn av Berg i flera poster och försålt till England 
och hade Berg sagt att han medfört tennet från Norrland; 

 G.A. och K.G.R. Englund, att de vid ett par tillfällen köpt tenn av Hansén (då 
Berg möjligen varit närvarande) och hade de inte haft anledning tro att tennet 
var oärligt åtkommet. G.A. Englund svarade nekande på en fråga av åklagaren 
om inte Englund vill erkänna, att han köpt ytterligare ett parti tenn om 10 kilo. 

 Målsägaren Mekaniska Verkstaden, direktör Laurin, begärde ersättning efter 32 
kronor per kilo för det tenn, som kan visas ha bortkommit från Verkstaden. 

 Målet uppsköts på en vecka. Berg fick kvarstanna i häkte medan Hansén 
frigavs. 

 
 Från Verkstaden har konstaterats att det bortkommit 68 kilo tenn i 26 tackor. 

Man håller före att stölder i större mått förekommit varom utredningen ännu 
icke givit klarhet och att det av Berg tillgripna, så långt hittills utrönts, varit 
tenn i mindre partier. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-07-04/KJ) 

 
1917-07-04 Lagfart söktes vid måndagens rådhusrätt på en köpehandling varigenom 

bärareförman J.A. Hansson av skeppare G.A. Karlsson köpt dennes fastighet 
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Färgaregatan n:o 1 för 15.500 kronor. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-07-04/KJ) [Anm: 
Dagens adress är Färgaregatan …] 

 
1917-07-07 Planeringsarbeten å konsul Laurin tillhörig vid Rosviksgatan, Lysekil, belägna 

tomt utlämnas mot betalning, endera per kubikmeter eller beting för hela 
arbetet. De som önska åtaga sig detta arbete torde för uppgörelse hänvända sig 
till ingenjör Oscar A. Kornell, Mekaniska Verkstaden, Lysekil. (Nya Lysekils-
Kuriren, 1917-07-07/KJ) [Anm: Dagens adress är Rosviksgatan 9.] 

 
1917-07-.. Fiskebåtarna BRÖDERNA och MAYFLOWER från Grundsund sänks av tyska 

ubåtar utanför den reglerade spärrzonen. Huvudredare för MAYFLOWER är 
Hjalmar Gullman och besättningen består av skeppare Ludvig Larsson, Anders 
E. Eliasson, Ludvig Karlsson, Johan A. Hallberg, Rudolf Karlsson, Harald 
Simonsson och Martin Laurentiusson. (LP 2007-07-12) 

 
1917-07-18 Arbetet med Trollhättelinjen. Stakningen av linjen hit till Lysekil har i dagarne 

fullbordats. Beträffande byggandet av densamma har Ängebacken i närheten av 
Uddevalla passerats. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-07-18/KJ) 

 
1917-07-18 Vid måndagens rådhusrätt förekom fortsatt rannsakning med häktade R.S. 

Jakobsson och John Englund. Man hade funnit ytterligare 40 till 50 tackor 
babbits i Jakobssons båt och denne erkände att han tagit dem från [Mekaniska] 
verkstadens förråd. Han påstod sig ha tagit några tackor dag för dag, men hörda 
vittnen från verkstaden ansåg det inte möjligt att Jakobsson kunnat taga alla 
dessa tackor på så sätt, utan höllo före att han på annat sätt och vid annan tid 
förövat en del av tillgreppen. Vidare framgick, att Jakobsson tagit en del andra 
saker på verkstaden, bland annat tre manometrar. 

 
Beträffande Englund hördes vittnen, enligt vilka han skulle ha uppmanat dem 
att taga koppar och sälja åt honom. Englund bestred att han hyst sådana 
avsikter som vittnena trott att han menat. Målet uppsköts ytterligare en vecka 
och skulle de åtalade kvarbliva i häkte. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-07-18/KJ) 

 
1917-07-31 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 117 (avskrift IF): 
 Lifsmedelsnämnden begärde genom föredragen skrifvelse ett anslag å kronor 

femtusen (5.000) för senare hälften af detta år till lindring af de mindre 
bemedlades inom samhället lefnadskostnader, under vilkor, att minst lika stort 
belopp erhålles af statsmedel. 

 
Ärendet hade af Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till 
Drätselkammaren för dess yttrande, som nu förelåg, och hvarigenom 
tillstyrktes beviljandet af detta anslag, under förutsättning, att af statsmedel 
beviljas minst dubbelt så stort belopp eller 10.000 kronor, och motiverade 
Drätselkammaren detta villkor med de synnerligen svåra ekonomiska 
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förhållanden, hvaraf Lysekil under kristiden lider på grund af stagnationen 
inom stenindustrien. 

 
Drätselkammaren hade tillika beslutat föreslå Stadsfullmäktige, att 
ifrågavarande anslag upptages i 1918 års utgifts- och inkomststat, och att 
beloppet anskaffas genom upplåning för återbetalning inom kortare tid än 2 år. 

 
 Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, på yrkande af Herr Radhe, att bevilja 

ifrågavarande anslag i enlighet med Drätselkammarens yttrande, och att 
beloppet anskaffas såsom Drätselkammaren föreslagit. 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 

 
1917-07-31 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 126 (avskrift IF): 
 Från Herr Berger hade följande motion inkommit: 

”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
Då det nu tager två timmar att få ett ilsamtal till Göteborg, torde det vara hög 
tid, att något åtgöres för förbätttring af telefonen. 
På samma gång erfordras också bättre möjligheter till Skaftö. 
 
Jag tillåter mig därför föreslå: 
Att Stadsfullmäktige hos Kungliga Telegrafstyrelsen anhålla om ytterligare en 
telefonlinie till Göteborg och ytterligare en till Skaftö. 

Lysekil den 27 Juli 1917. 
RAGNAR BERGER.” 

 
Herr Berger meddelade att Handels- och Sjöfartsnämnden, som haft denna 
fråga före, varit synnerligen intresserad af densammas realiserande enligt 
motionen. 
 
Herr Ljungberg nämnde, att han genom inlägg i tidningarna berört frågan och 
att han talat med Telegrafkommissarien härstädes, hvilken dock ansett det svårt 
att för närvarande, på grund af den genom kriget förorsakade bristen på 
ledningsmaterial, anlägga nya linier, men att Telegrafverket skulle söka hjälpa 
allmänheten genom dubblering för att således få en linie till. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bifalla motionen. 
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1917  VIKARFVET, 

det bohuslänska fornminnessällskapet, stiftadt 1915, gor sig med detta årshäfte, 
det andra, åter påmint. 
Hvarje sommar sammanträder denna förening på västkusten, senast i Lysekil. 
Medlemsantalet har vuxit och torde vid nästa möte åter ökas. 
Frågan om upprättandet af ett bohuslänskt museum omfattas f.n. med stort 
intresse. Samfundet planerar hembygdsting med början i år etc. 

 
Medlemskortet innehåller följande maningar: 
 

Vikarfsman 
vare 

idog och glad, rådvis i ve, 
ordhållig och vänfast, ödmjuk i väl, 
ärlig och rättvis, hemkär, frändekär, 
gästfri och gifmild, sägenkunnig, 
värnlöses hjälpare, historielärd, 
vred mot väld och vrånghet, heliga minnens vårdare, 
mandoms ärare, trogen konung och land, 
kvinnodygds försvarare, orädd i döden. 

 [Anm PS: dikten är med största sannolikhet skriven av Fredrik Nycander,] 
 
 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 53.docNyhetsbrev 53 20240423 © Per Stenros Sid 21 
 

 
 
1917-08-01 Göteborg – Uddevalla – Lysekil – Strömstad – Idefjorden avgår tills vidare 

fr. o. m. 19 juni ångaren BOHUS anlöpande Höviksnäs, Svanesund, 
Uddevalla, Morlanda, Lysekil, Tången, Hunnebostrand, Bovallstrand, 
Hamburgsund, Fjällbacka, Grebbestad, Havstensund och Strömstad samt 
Idefjordsstationerna (varannan resa), Saltbacken, Hälle, Boråsgården och 
Krokstad. Dessutom anlöps Gerlesborg, Sannäs (varannan resa) och 
Vestbacken på nordgående samt Henån och Sundsandvik på sydgående. 
(Göteborgs Handels- och Sjöfartstidning. 1917-08-01) 
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1917-08-01 Gåsö Havsbads Strandhotell kan på synnerligen förmånliga villkor nu genast 

få övertagas av lämplig person. 
 OBS! Verklig framtidsaffär. Bör beses nu, Upplysningar lämnas av Doktor 

Axel Nilsson, Lysekil. (Göteborgs Handels- och Sjöfartstidning. 1917-08-01) 
 

 
 
1917-08-01 Flottans värnpliktige. 
 Då fredstjänstgöringen för vapenföra värnpliktige, tilldelade allmän tjänst av 

årsklassen 1915y och 1916 vid flottan utgår den 26 oktober och årsklassen 
1916 i sjötjänst tilldelade vapenföra värnpliktige den 28 januari, hemställer 
marinstabschefen hos Kunglig Maj:t att bestämmelser utfärdas om deras 
kvarhållande i krigstjänstgöring, de vapenföra värnpliktige 1915y och 1916 till 
den 28 februari 1918 samt sjötjänst tilldelade värnpliktige av 1916 års klass till 
den 20 juni 1918. (Göteborgs Handels- och Sjöfartstidning. 1917-08-01) 
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1917 Parti av Fiskebäckskil med Badinrättningen. (Foto: Carl Alfred Träff 1917 via DM) 
 

 
 
1917 Badinrättningen i Fiskebäckskil. (Foto: Carl Alfred Träff 1917 via DM) 
 
1917-08-11 Vid grävning å Kungsgatan vid torget i Lysekil för nedläggning av jordkabeln 

för den elektriska energin har påträffats ett gammalt vägmärke, en sten märkt 
”Stora Ulseröd”. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-08-11/KJ) 
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1917-08-22 Tenn- och babbitsmålet mellan å ena sidan Lysekils Mekaniska Verkstad och 
stadsfiskal Elias Sandell samt å andra sidan häktade Sigfrid Jakobsson och 
John Englund, var ånyo före vid rådhusrätten vid session på lördagen. Något 
nytt, utöver vad som förut uppdagats, förekom icke. 

 
På måndagen föll domen varvid Jakobsson dömdes för första resan stöld, delvis 
i förening med inbrott, till 1 år och 3 månaders straffarbete samt Englund 
likaledes för första resan stöld, delvis i förening med inbrott, till 10 månaders 
straffarbete. Båda skulle dessutom vara medborgerligt förtroende förlustiga 1 
år utöver strafftiden. Dessutom dömdes de tilltalade, en för båda och båda för 
en, att ersätta målsägaren (Mekaniska Verkstaden) det stulna med 4.680 kronor 
jämte 380 kronor i rättegångs-kostnader. Jakobssons advokat tillerkändes 200 
kronor att utgå av allmänna medel, vilken summa Jakobsson förklarades 
skyldig ersätta. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-08-22/KJ) 

 
1917-08-29 Arbetet på Trollhättelinjen hit pågår för närvarande med full kraft. På linjen äro 

fyra arbetslag i verksamhet; ett på Stångenäs och tre på andra sidan 
Gullmarsfjorden åt Uddevalla till. På ett par månader, senast till början av 
november, troddes det av de linje-byggare, som på lördagen voro i Lysekil, att 
linjen skulle vara klar. Koppartråden som skall sträckas, har förut varit använd 
som ledning mellan Uddevalla och Vänersborg. Den är på 16 
kvadratmillimeter. 

 
Transformatorstationen ovanför vattendammarna har kommit under tak. Den 
har blivit försenad, på grund av svårigheter att anskaffa byggnadsmaterial, 
särskilt cement, varpå brist råder i landet. Oljetransformatorn, vägande bortåt 
fem ton, har hitlänt och upptransporterats till stationen. 
Från Allmänna Svenska, som svarar för instrumenteringen har montör och 
material kommit. I dagarna väntas hit omformaraggregatet, en pjäs på tretton 
ton, vilket skall insättas i elektricitetsverket. 
 
Som vi förut omtalat har i detta åtskillig omdaning skett under sommarens 
lopp; ångpannor och maskiner ha nedtagits och i berget på översidan ha 
mycken sprängning måste företagas för att bereda plats för det nya. Även å 
Mekaniska Verkstaden börjas tillrustningar för mottagande av högspänningen. 
Arbetet där skall utföras av elektriska bolaget A.E.G. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-
08-29/KJ) 

 
1917-09-01 En frimärksapparat med 5-öres frimärken är nu uppsatt på ena sidan av 

Göteborgs Bank trappa, där på andra sidan en brevlåda sedan länge har sin 
plats. Anmaningen på automaten lyder: Inlägg en femöring, vrid därefter 
handtaget, upplyft sedan locket, då frimärket upptages. 

 Den frimärksköpande allmänheten uppmanas att noga efterfölja denna 
anmaning, så att apparaten inte eljest räkar i olag. Skulle något missöde på ett 
eller annat sätt förekomma, ombedes allmänheten att snarast möjligt telefonera 
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därom till postkontoret. Även bör klåfingriga barn efterhållas att låta apparaten 
vara i fred. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-09-01/KJ) 

 
1917-09-01 Vid elektriska verket i Lysekil inträffade på onsdagen att generatorn delvis 

förstördes varför någon elektrisk energi inte stod att erhålla. ”Lysekilsposten” 
kunde inte komma ut, vilket givetvis var en förlust. På torsdag kväll och under 
fredag har energi erhållits från [Mekaniska] Verkstaden. (Nya Lysekils-Kuriren, 
1917-09-01/KJ) 

 
1917-09-05 Frimärksautomaten å banktrappan synes väl fylla ett behov i det att den efter 6 

dagar visar sig ha sålt 5-öres frimärken för 22 kronor. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-
09-05/KJ) 

 
1917-09-08 ANBUD infordras å nedläggning av en jordkabel från transformatorstationen 

till Mekaniska Verkstaden. Närmare upplysningar meddelas å verkets kontor 
mellan kl. 12-1. Anbud skola vara inlämnade senast den 22 dennes. Lysekil 
den 6 september 1917, Elektricitetsverket. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-09-08/KJ) 

 
1917-09-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 131: 

Lysekils Mekaniska Verkstad har hemställt om leverans av elektrisk ström från 
Lysekils Elverk. Fullmäktige beslutar att leverans av ström upptill 3.000 
kilowattimmar bestäms till 2 öre per kilowattimma och därutöver 1 öre per 
kWh. Kontraktet skall gälla i första hand till 1 januari 1935 med rätt till 
förlängning till den 1 januari 1955, då det under alla förhållande skall 
upphävas. (PK, 1917) 

 
1917-09-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 133 (avskrift IF): 
 Den 16 sistlidne maj under § 87 i protokollet beslöto Stadsfullmäktige att till 

Styrelsen för Lysekils Järnvägsaktiebolag och Drätselkammaren remittera Herr 
Bergers motion om utläggning af spår i Drottninggatan. 
Järnvägsstyrelsen hade under vissa villkor förklarat sig villig att medverka till 
ifrågavarande spårförbindelse. 
Järnvägsbolagets kostnader för dylikt spårs läggande skulle uppgå till 20.425 
kronor. 

 
Drätselkammaren hade ansett att ärendet i dess helhet för närvarande bör anstå 
tills större kraf på ifrågavarande anläggning framkomma och stadens ekonomi 
det tillåter. 
Äfven hade Drätselkammaren beslutat att hos Stadsfullmäktige påpeka, att då 
anläggningen en gång göres, böra dubbla skenor nedläggas i gatans hela längd, 
och att man möjligen skulle kunna göra en besparing i kostnaderna af 5 å 6.000 
kronor genom undvikande att lägga gångbana vid Drottninggatans västra sida 
och i Apoteksgatan. 
Drätselkammaren hade genom Stadsingeniören låtit utreda de på stadens del 
belöpande kostnaderna för jordförvärf m. m. för Drottninggatans utläggning till 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 53.docNyhetsbrev 53 20240423 © Per Stenros Sid 26 
 

Verkstadsgatan, och skulle totalkostnaden för staden enligt detta förslag uppgå 
till 105.000 kronor. 

 
Då handlingarna i ärendet lästs, yttrade Herr Sterner, att man borde låta denna 
fråga bero på grund af att man så ytterst väl behöfver medel till mera trängande 
behof, såsom för betalning af stadens sväfvandé skuld, kommunal 
mellanskolebyggnad, kyrkoreparationen m.m., samt yrkade i anslutning härtill 
bifall till Drätselkammarens förslag i ärendet. 

 Herr Berger uttryckte sin tillfredsställelse öfver den förebringade utredningen, 
som kan komma till nytta framdeles, då frågan ånyo upptages. Ansåg det 
nödigt att järnvägsstyrelsen får besked i saken, så att den räls, som erfordrats 
för spårutläggningen, ej onödigtvis behöfver lagras. 
Stadsfullmäktige beslöto att i enlighet med Herr Sterners yrkande bifalla 
Drätselkammarens förslag i ärendet. 

 
1917-09-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 144 (avskrift IF): 
 Fattigvårdsstyrelsen hade genom sin ordförande till Drätselkammaren 

inkommit med protokollsutdrag från nämnda styrelse, genom hvilken 
skrifvelse begärdes att Stadsfullmäktige måtte för innevarande år bevilja 
fattigvården ett tilläggsanslag å 5.000 kronor. 

 
Drätselkammaren hade beslutat att öfverlämna ärendet till Stadsfullmäktige 
med tillstyrkan om beviljandet af sagda anslag och att, då inga medel för 
ändamålet finnas tillgängliga, beloppet upplånas under detta år för uttaxering 
under år 1918. 
 
Herr Sterner framhöll att det genom Fattigvårdsstyrelsens skrifvelse tydligt 
framginge att ifrågavarande medel nödvändigt behöfvas samt yrkade bifall till 
framställningen. 
Herr Lidell instämde i detta yrkande, men framhöll det egendomliga i att 
stadens fattiga ej hafva samma rätt som andra att få köpa billig ved. 
Herr Berger genmälte att detta förhållande beror på Kunglig Maj:ts 
bestämmelser, hvarigenom de som hafva full fattigförsörjning ej äga rätt till 
dylik förmån. 
Herr Thorsson yttrade att det nog hade varit af behofvet påkallat att få väsenligt 
större anslag än det nu begärda. 
 
Efter slutad öfverläggning beslöto Stadsfullmäktige utan votering ätt bevilja 
ifrågavarande anslag och att medlen skola anskaffas såsom Drätselkammaren 
föreslagit. 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 

 
1917-09-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 145 (avskrift IF): 
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 Från Kungliga Telegrafstyrelsen hade nedanstående skrifvelse ankommit med 
anledning af Stadsfullmäktiges skrifvelse den 25 sistlidne augusti om 
förbättrade telefonförbindelser. 

 
”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 

Med anledning af Eder skrifvelse den 25 augusti 1917 med framställning om 
förbättrade telefonförbindelser till Göteborg och Skaftö får Kungliga 
Telegrafstyrelsen äran meddela, att dels ytterligare en ledning mellan Lysekil 
och Göteborg, dels en ny ledning Lysekil - Fiskebäckskil - Grundsund äro 
planerade att komma till utförande, så fort erforderliga medel blifvit af Kunglig 
Maj:t och Riksdagen anvisade och för anläggningen behöflig materiel kan 
erhållas. 

Stockholm den 4 september 1917. 
HERMAN RYDIN. 

W. LINDE. 
/KARL AHNE.” 

 
Skrifvelsen lades till handlingarna. 

 
1917-09-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 147 (avskrift IF): 
 Från Lysekils Nya Badhus Aktiebolag hade genom Magistraten inkommit 

skrifvelse med framställning om att Stadsfullmäktige måtte för att möjliggöra 
varmbadhusets öppethållande vissa tider under vintern bevilja ett anslag för 
detta ändamål. 

 
Kostnaderna för badhusets öppethållande skulle enligt skrifvelsen uppgå till 
123 kronor pr vecka utöfver beräknade badafgifter. 
På förslag af Herr Ordföranden beslöto Stadsfullmäktige att remittera ärendet 
till Drätselkammaren för dess yttrande. 

 
1917-09-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 148 (avskrift IF): 
 Herr Berger hade inkommit med följande motion: 

Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
Länge nog synes mig Grötö hafva legat utan användning, sedan det kom i 
stadens ägo, hvarför det torde vara lämpligt att vidtaga åtgärder för att denna 
värdefulla egendom måtte blifva till nytta. Ett oeftergifligt villkor härför är, att 
en bro bygges dit. Nu är det ingalunda min mening, att detta skulle ske genast, 
ty såväl kostnaderna som svårigheterna att anskaffa material skulle blifva allt 
för stora. Men det är väl att hoppas, att det någon gång skall blifva annorlunda, 
och staden bör då hafva klart för sig, hvad som skall göras. Först och främst 
måste man klargöra, hvilken af de båda möjligheter som finnas för en bro, 
nämligen vid Slätteskär och öfver Kolholmarne är att föredraga. Sedan 
kommer frågan, hurudan bron skall vara och hvad den kommer att kosta, och 
hvilken ökad nytta den kommer att medföra. Då det icke står i min förmåga att 
själf göra en utredning, vågar jag föreslå, 
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att Stadsfullmäktige uppdraga åt en kommitté af fem 
ledamöter, hvaraf Fullmäktige utse tre, Drätselkammaren 
en och Hamnstyrelsen en att utreda frågan om en bro till 
Grötön. 

Lysekil den 11 September 1917. 
RAGNAR BERGER. 

 
Sedan motionen lästs, yttrade sig: 
Herr Berger: Bekant är ju att det redan förr finnes ett kostnadsförslag å dylik 
bro, men att saken dock nu borde komma under Stadsfullmäktiges pröfning. 
Yrkade följande tillägg till motionen: ”Att motionen remitteras till 
Hamnstyrelsen, hvarefter den skulle remitteras till den föreslagna kommittén.” 
 
Herr Gunnerson förutskickade att en sådan utredning det här gäller innebär ett 
fullständigt hamnförslag, hvilket dock ej hindrar en utredning. 
Herr Sterner meddelade att för flere år sedan hade Drätselkammaren hand om 
dylik utredning, som gick till Stadsfullmäktige, hvarifrån den öfverlämnades 
till Hamnstyrelsen. 
Yrkade bifall till motionen med det af motionären föreslagna tillägget. 
Herr Ljungberg framhöll att det kunde sättas ifråga om förbindelsen med Grötö 
kan vara till någon synnerlig nytta, då man ej vet hvilket ändamål en dylik 
anläggning skall tjäna, hvarför man först noga borde öfvertänka denna sak. 
Herr Löfving: Då det är särdeles ondt om industritomter på andra håll här i 
staden, så skulle detta missförhållande kunna afhjälpas medelst att Grötö 
förbundes med land, då det å sistnämnda plats är godt om utrymme. Det borde 
därför ej dröja allt för länge med denna utredning. 
Herr Berger: En redogörelse för brons användning kan man nu icke lämna, 
men torde kanske under utredningens gång klarhet härutinnan vinnas. 

  
 Efter slutad öfverläggning beslöto Stadsfullmäktige att bifalla motionen med 

det af Herr Berger föreslagna tillägget om remiss till Hamnstyrelsen. För 
upprättandet af förslag till ledamöter, som af Stadsfullmäktige skola utses i 
denna kommitté, hänsköts detta till Valkommittén. 

 
1917-09-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 149 (avskrift IF): 
 Från Statens Lifsmedelskommission, Dyrtidsanslaget, hade till Herr 

Ordföranden i Stadsfullmäktige ankommit meddelande om att handlingarna 
med den från Stadsfullmäktige till Konungen ställda ansökan om bidrag ur det 
af Riksdagen beviljade anslaget å 12 miljoner kronor för lindring af de mindre 
bemedlades lefnadsvillkor icke varit i öfverenstämmelse med den Kungliga 
Kungörelsens föreskrifter. 
Den handling, som fattats, var uppgift om revisorer för härvarande 
lifsmedelsnämnds räkenskaper. 
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Sedan sagda skrifvelse jämte Kungliga Kungörelsen n:o 243 af den 8 juni detta 
år lästs, beslöto Stadsfullmäktige på förslag af Herr Ordföranden, att välja 
tvenne revisorer för granskning af härvarande lifsmedelsnämnds räkenskaper 
och förvaltning för åren 1916 och 1917. 
Till nämnda revisorer för sagda tid valdes i enlighet med Herr Gunnersons 
förslag Herrar Konsulerna Magnus Radhe och Lars Laurin. 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 

 
1917-09-15 Mindre boningshus till salu. Å ofri grund (stadens) belägna boningshuset n:o 6 

Skottegränd i Lysekil; bestående av 1 rum och kök, kommer att vid auktion på 
platsen utbjudas till salu lördagen den 22 september 1917 kl. 3 e.m. Anbud 
kunna ingivas till Fattigvårdens ordförande. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-09-15/KJ) 

 
1917-09-26 Matservering öppnas lördagen den 29 september. A. Rodin, Gamla Strandgatan 

[n:o] 59. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-09-26/KJ) [Anm: Dagens adress är Gamla Strandgatan 
18.] 

 
1917-09-29 Pontus Lundbom & C:os Jernaffär, tel 146, flyttas den 1 oktober till 

Kungsgatan [n:o] 26. Rekommendera vi vårt välförsedda lager till platsens 
billigaste priser. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-09-29/KJ) [Anm: Dagens adress är 
Kungsgatan 37.] 

 
1917-10-10 Vid Lysekils elektricitetsverk nedlade montörerna arbetet i lördags, sedan 

framställning i lönefrågan lämnats utan svar till begärd tid. Vid 4-tiden på 
tisdag e.m. upptogs underhandlingar mellan parterna sedan arbetarnas 
förtroendeman anlänt på middagen. I avvaktan på ett gott slut på konflikten 
avstå vi tills vidare från att mera ingående behandla saken. (Nya Lysekils-Kuriren, 
1917-10-10/KJ) 

 
1917-10-11 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 155 (avskrift IF): 
 Val af 3 ledamöter i den beslutade kommittén för utredning om bro till Grötö 

förelåg, och hade Valkommittén enligt inkommet förslag förordat Herrar 
Bankdirektören Ragnar Berger, Civilingeniören Oscar A. Kornell och 
Fabrikören Alfred Bovik till medlemmar i denna kommitté. 

 
Herr Ljungberg yttrade, att han till en början antagit att, efter skedd utredning, 
denna fråga skulle dela samma öde som Drottninggatans spårförbindelse, men 
då det under tiden gjort sig ett visst intresse gällande för frågans lösning, vore 
det af vikt, att olika synpunkter framkomma i en dylik kommitté och hade 
därför tänkt föreslå proportionellt valsätt, hvilket emellertid ej gärna läte sig 
göra, då Drätselkammaren och Hamnstyrelsen skola välja hvar sin ledamot. 
Föreslog till kommitterade Herrar Berger, Löfgren och Gunnarsson samt att 
valet sker med slutna sedlar. 
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Härefter företogs sluten omröstning, som utföll så, att Herrar Bankdirektören 
Ragnar Berger, Civilingeniören Oscar A. Kornell och Frisören Gustaf Aron 
Löfgren valdes till medlemmar i sagda kommitté med respektive 21, 12 och 11 
röster. 
 
Vid omröstningen tillfölle Herrar Alfred Bovik 10, Herman Gunnarsson 9 och 
Magnus Radhe 2 röster samt Herrar Gustaf Karlson, Clas Valfrid Granberg, 
Emilius Hörman och Borgmästaren Sundberg hvardera en röst. 
Till Ordförande i kommittén utsågs Herr Berger. 

 
1917-10-11 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 156 (avskrift IF): 
 Drätselkammaren anmälde att den till sin ledamot i den beslutade kommittén 

för utredning om bro till Grötö valt Herr Konsul Lars Laurin. 
Anmälan lades till handlingarna. 

 
1917-10-11 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 159 (avskrift IF): 
 Till Drätselkammaren beslöto Stadsfullmäktige den 13 sistlidne september att 

remittera Lysekils Nya Badhus Aktiebolags skrifvelse angående anslag till 
vinterbad, och förelåg nu Drätselkammarens yttrande, som var af följande 
innehåll: 
”Drätselkammaren, som tagit del af ärendet, finner, att kostnaden, under vissa 
förutsättningar, för varmbadhusets öppethållande bemälda tid af 
Badhusbolagets styrelse beräknats till kronor 263 per vecka, och att med de 
afgifter för bad, som varit gällande under vintern 1916 - 1917 förlusten i så fall 
kalkylerats till 123 kronor per badvecka eller 492 kronor per månad. Hålles 
badet öppet endast hvarannan vecka skulle förlusten minskas till kronor 61:50 
per vecka eller 246 kronor per månad. Denna förlust eller den förlust, som 
genom badets mindre frekvens kan komma att uppstå, önskar Badhusstyrelsen 
således skall täckas af medel från stadskassan. 

 
Drätselkammaren anser att Badhusbolaget, dels genom förhöjda badafgifter 
och dels genom, såsom på andra håll skett, att utsända listor för teckning af 
visst antal bad, ekonomiskt kan trygga sig mot förlust genom för liten 
anslutning de tider badhuset under vintertiden hålles öppet. 
På grund af anförda skäl får Drätselkammaren därför för sin del yrka afslag å 
berörda framställning.” 

 Stadsfullmäktige beslöto utan diskussion att bifalla Drätselkammarens yrkande 
i ärendet. 

 
1917-10-13 Kabeln över Gullmarn för högspänningen från Trollhättan har anlänt hit och 

man håller för närvarande på med nedläggandet av densamma. Sträckningen 
sker mellan Skår och Alsbäck. Gullmarn är på detta ställe 900 meter bred. (Nya 
Lysekils-Kuriren, 1917-10-13/KJ) 

 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 53.docNyhetsbrev 53 20240423 © Per Stenros Sid 31 
 

 
 
1917-10-19 Sammanslagning inom konservindustrin. 
 Hugo Hallgrens konservfabriker köper firman Gustaf Cornér-Cornelius. 
 Göteborg, lördag. (Sv. T.) AB Hugo Hallgrens konservfabriker beslöt på extra 

bolagsstämma den 19 dennes att öka aktiekapitalet till 600.000 kronor i och för 
köp av G. Cornér-Cornelius konservfabrik i Lysekil. Även beslöts att öka 
styrelseledamöternas antal från 5 till 6 och invaldes fabrikör G. Cornér i 
styrelsen. (Svenska Dagbladet 1917-10-21 via Rustan Gandvik) 

 
1917-10-19 Tillkännagivande. Härmed meddelas att från och med fredagen den 19 oktober 

elektriska ledningen mellan Uddevalla och Lysekil kommer att sättas under 
spänning i och för provningar och varnas härmed för att på något sätt vidröra 
densamma. Trollhättan den 17 oktober 1917, Trollhätte Kraftverk, 
Överingenjören. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-10-20/KJ) 

 
1917 Gustaf Cornér Corneliusson säljer Ansjovisfabriken Skandia till Hugo 

Hallgrens AB. (Fritz Lüsch, Lysekils historia, sid 144) 
 
1917-10-31 Lysekils elektriska ljus. Kraftledningen mellan Uddevalla och Lysekil, liksom 

transformatorstationen ha i dagarna avsynats och befunnits vara i det bästa 
skick. Oljan till transformatorstationen har anlänt och allt torde vara klart inom 
de närmaste dagarna. För gatubelysningen upprättas nu de större lamporna. 
(Nya Lysekils-Kuriren, 1917-10-31/KJ) 
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1917-10-31 Vid måndagens rådhusrätt slutbehandlades målet mot A. och R. Englund 
angående köp av otillåtet gods. Såväl målsägaren som svarandena gjorde sina 
slutpåståenden genom ingivna skrivelser. Utslag avkunnas den 26 november. 
(Nya Lysekils-Kuriren, 1917-10-31/KJ) 

 

 
 
1917-11-03 Mindre Massartiklar av Bleckplåt tillverkas av JULIUS FLODIN, 

Bleckplåtstryckeri, Lysekil. Telefon 258. 
 Insänd prov, eventuell offert omgående. (Göteborgs Aftonblad 1917-11-03/Rustan 

Gandvik) 
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1917-11-19 Foto på Grundsund med kyrkan i fonden. (Foto: Olof Ekstrand via Digitalt Museum) 
 
1917-11-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 174 (avskrift IF): 
 Till förnyad behandling upptogs det vid sammanträdet den 11 sistlidne Oktober 

bordlagda ärendet, Byggnadsnämndens förslag till namn å kvarter i 
Kronberget. 

 
 De af Byggnadsnämnden föreslagna namnen voro räknat från stadens gräns i 

söder och norr ut: 
Väster om Västra Kronbergsgatan; 
Älgen, Björnen och Vesslan; 
Mellan Östra och Västra Kronbergsgatorna; 
Renen, Ekorren och Lodjuret; 
Öster om Östra Kronbergsgatan; 
Hjorten och Gräflingen. 
 
Herr Granberg föreslog nedanstående namn att ersätta de af        
Byggnadsnämnden föreslagna med iakttagande af namnens placering enligt 
uppräknad ordningsföljd i båda förslagen: 
Klippan, Graniten, Berghällen; 
Stenhuggaren, Sprängaren. Hammaren; 
Släggan och Stenbrottet. 
Stadsfullmäktige beslöte att bifalla Herr Granbergs förslag. 

 
1917-11-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 179 (avskrift IF): 
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 Lifsmedelsnämnden begärde genom föredragen skrifvelse ett anslag å kronor 
tiotusen (10.000) att utgå under tiden 1 januari - 30 juni 1918 till lindring af de 
mindre bemedlades inom samhället lef¬nadsvillkor. 

 
Ärendet hade af Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till 
Drätselkammaren för dess yttrande, hvilket nu förelåg, och hvarigenom 
tillstyrktes beviljandet af detta anslag, under förutsättning af att statsbidrag till 
staden för sagda tidsperiod utgår i minst samma proportion som vid senast 
föregående tillfälle, då dylikt bidrag beviljades staden. 

 
Drätselkammaren hade tillika beslutit föreslå Stadsfullmäktige att beloppet för 
ifrågavarande anslag upptages i 1918 års utgifts- och inkomststat för 
uttaxering. 

 
Herr Löfving framhöll de svårigheter, som den stundande vintern komme att 
bereda de mindre bemedlade i staden och uttalade förhoppningen om att 
Stadsfullmäktige måtte härvidlag visa sig tillmötesgående samt yrkade bifall 
till framställningen. 

 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja ifrågavarande anslag i enlighet 
med Drätselkammarens yttrande, och att beloppet för ändamålet upptages i 
1918 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 

 Tillika beslöto Stadsfullmäktige uppdraga åt Ordföranden i 
Lifsmedelsnämnden, Herr Grosshandlaren otto Gottfrid Löfving, att till 
Konungen ingifva underdånig ansökan om erhållandet af bemälda statsbidrag. 

 
1917-11-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 180 (avskrift IF): 
 Genom föreliggande skrifvelse begärde Lifsmedelsnämnden att få höja sitt 

kreditiv från 15.000 till 30.000 kronor. 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till 
Drätselkammaren, hvars yttrande nu förelåg, och hvarigenom denna 
framställning tillstyrktes, men hade Drätselkammaren dock velat framhålla, att 
Stadsfullmäktige fästa nämndens uppmärksamhet på, att kreditivet skall täckas 
af de medel, som staden och staten i dyrtidsanslag bevilja. 
 
Herr Löfving yttrade, att då nämnden måste lagra en mängd varör, så behöfdes 
det ock större rörelsekapital, men själfklart vore ju, att kreditivet skulle täckas 
såsom Drätselkammaren påpekat. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att i enlighet med Drätselkammarens 
yttrande bifalla bemälda framställning. 

 
1917-11-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 182 (avskrift IF): 
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 Lysekils Järnvägsaktiebolag ansökte genom föreliggande skrifvelse om att 
vissa tider af året, då stadens vattentillgång det tilläte, få för sina lokomotiv 
vatten levererat från stadens vattenledning. 

 
Vattenstyrelsen, dit Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat 
ärendet, hade enligt föreliggande protokollsutdrag afgifvit följande yttrande: 
”Vattenstyrelsen måste hvarje år genom annonsering meddela allmänheten att 
sparsamhet med vattenledningsvatten för hushålls- förbrukning måste 
iakttagas, och att sådant vatten ej får användas för andra ändamål. 
För torkperioder har det endast varit möjligt att kunna säkerställa stadens 
nödtorftiga vattenbehof genom att under regntiderna samla de vattenmängder 
som stått att få, och svårigheterna härutinnan hafva alltjämt blifvit större, då 
förbrukningen årligen stigit. 
Stadens vattentillgång har ej heller ökats sedan Järnvägsbolaget i Augusti 1912 
hos Vattenstyrelsen ansökte om att för sina lokomotivs behof få öfvertaga 
vattentillgången i den större brunnen vid Åkerbräckan samt att för samma 
ändamål få taga reservbehof af vatten från stadens vattenledning. 
 
Järnvägsbolaget hade emellertid senare genom skrifvelse med¬delat, att det 
kunde åtnöja sig med frågans lösning genom beviljande af nämnda begärans 
första del, hvilken ock af Vattenstyrelsen bifölls den 29 januari 1913. 

 
På ofvan anförda skäl nödgas därför Vattenstyrelsen att hos Stadsfullmäktige 
afstyrka ifrågavarande framställning, men då stadens vattenverk en gång i sin 
planerade helhet blir utbyggt, och det skulle visa sig, att staden därigenom får 
öfverskott af vatten, är Styrelsen villig att på anmodan upptaga ärendet till 
förnyad pröfning.” 
Herr Borgmästaren Sundberg yttrade, att det ej varit Järnvägsbolagets mening 
att erhålla dylik vattenleverans andra tider än då staden hade god tillgång på 
vatten, men vore det lätt inse att Vattenstyrelsen haft vägande skäl för sitt 
afslagsyrkande. 
 
Herr vice Ordföranden hemställde om bifall till Vattenstyrelsens yrkande, och 
beslöto Stadsfullmäktige i enlighet härmed, hvadan Järnvägsbolagets ansökan 
afslagits. 

 
1917-11-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 191 (avskrift IF): 
 Drätselkammaren anmälde, att staden af statsmedel beviljats ett dyrtidsanslag å 

12.500 kronor för tiden 1/7 - 31/12 i detta år, och lades anmälan till 
handlingarna. 

 
1917-11-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 192 (avskrift IF): 
 Följande anmälan förelåg från Styrelsen för Elektricitetsverket: 

Till Herrar Stadsfullmäktige, Lysekil. 
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Styrelsen för Elektricitetsverket får härmed anmäla, att energileveransen från 
Trollhättan tagit sin början den 5 dennes, dock ej i hela sin utsträckning utan 
endast med 10.000 volts spänning. Kontrakterade spänningen kan Kraftverket 
leverera först sedan Transformatorstationen i Uddevalla under nästa månad 
blifver färdig. 
Styrelsen har genom Industrikommissionen lyckats utverka en del brännolja, så 
att verket, i händelse afbrott å Trollhättelinjen, torde på ett fullt betryggande 
sätt kunna förse staden med belysning. 

Lysekil den 15 november 1917. 
För Styrelsen öfver Lysekils Stads Elektricitetsverk LARS LAURIN, 
ordförande. 

Anmälan lades till handlingarna. 
 
1917-11-21 Kraftig laddning. Vid sprängningsarbete invid Mekaniska Verkstaden 

avlossades i lördags middag ett skott av sådan kraft, att väldiga stenar kastades 
bitvis kring. Ett större stenblock slog genom taket till den nya byggnaden och 
gick igenom två våningar. Skadan blev icke så liten. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-
11-21/KJ) 

 
1917-11-21 Avbrott i Trollhättekraften. På söndagskvällen kl. 8.10 inträffade avbrott i 

ström-ledningen från Trollhättan på grund av kontakt mellan Uddevalla och 
Lysekil. Reservmaskineriet måste tillgripas å verket och fungerade till kl. 3 på 
måndagens e.m. då felet var avhjälpt. Felet orsakade bland annat att en del av 
Mekaniska Verkstadens maskineri ej kunde igångsättas på måndagens f.m. (Nya 
Lysekils-Kuriren, 1917-11-21/KJ) 

 
1917-11-28 Ett avbrott i kraftleveransen hit inträffade ånyo i lördags afton. Troligtvis var 

det rådande häftiga snögloppet orsaken härtill. På grund av den höga 
belastningen när Trollhättelinjen bröts, sprang försäkringsmetallerna för 
verkets ackumulatorbatteri, vadan staden försänktes i mörker några minuter 
tills dieselmotorn hann igångsättas. Tidigt på morgonen samma dag hade linjen 
– sedan meddelande därom förut gjorts hit – några timmar avkopplats. 
Montörer voro på söndagen ute för att söka rätt på felet och klockan 10 på 
söndagskvällen påsläpptes åter spänning på ledningen. 
På tisdag e.m. inträffade återigen avbrott på Trollhätteledningen, vadan reserv-
maskinen ånyo måste tillgripas. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-11-28/KJ) 

 
1917-11-28 Vid måndagens rådhusrätt avkunnades utslag i målet mot Axel Albert och Ragnar 

Englund, åtalade för att ha tagit befattning med otillåtet gods. Axel Albert Englund 
dömdes att böta 150 kronor och Ragnar 75 kronor. I skadestånd skulle de utgiva 
respektive 40 och 420 kronor samt gottgöra målsägaren för kostnader i målet med 
275 kronor. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-11-28/KJ) 
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1917-12-06 Finlands lantdag antar med 100 mot 80 röster det borgerliga förslaget till 
självständighetsförklaring från Ryssland. Därmed förklarar lantdagen Finland 
för en oberoende republik. 

 
1917-12-12 Fastighetsköp – Kamrer Peter Olsson Grundell har av änkefru Anna Klein köpt 

fastigheten n:o 54 vid Kungsgatan för 16.000 kronor. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-
12-12/KJ) [Anm: Dagens adress är Landsvägsgatan 3.] 

 
1917-12-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 200 (avskrift IF): 
 Konungens Befallningshafvande i länet hade genom Magistraten begärt, att 

staden skulle inkomma med förslag å person till förrättningsman för 
upprättande af registerkarta för staden. 
Framställningen hade af Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till 
Valkommittén, som till dylik förrättningsman föreslagit Stadsingeniören Sven 
H. Lundgren. 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet härmed. 

 
1917-12-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 204 (avskrift IF): 
 Fattigvårdsstyrelsen begärde genom föredragen skrifvelse att af 1918 års 

anslag till fattigvården få använda 1.000 kronor i år. 
Denna skrifvelse hade af Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till 
Drätselkammaren, som enligt föreliggande protokollsutdrag tillstyrkte 
framställningen, och beslöto Stadsfullmäktige i enlighet härmed. 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 

 
1917-12-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 215 (avskrift IF): 
 Drätselkammaren begärde bemyndigande att i Aktiebolaget Göteborgs Bank 

härstädes få upplåna medel till och med ett belopp af tvåhundra tiotusen 
(210.000) kronor. 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att bifalla ifrågavarande framställning. 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 

 
1917-12-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 218 (avskrift IF): 
 Byggnadsnämnden hade hos Stadsfullmäktige genom skrifvelse ansökt om ett 

förslagsanslag å 2.000 kronor för år 1918 för uppgörandet af förslag till 
förändrade byggnadsbestämmelser för staden samt därmed sammanhängande 
utgifter för registerkartas och fastighetsregisters upprättande. 

 
Skrifvelsen hade af Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till 
Drätselkammaren, som enligt föreliggande protokollsutdrag beslutit att hos 
Stadsfullmäktige tillstyrka detta anslag att upptagas i 1918 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt sagda anslags beviljande i enlighet med 
Drätselkammarens yttrande. 
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1917-12-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 220 (avskrift IF): 
 Hamnstyrelsen anhöll genom föredragen skrifvelse om Stadsfullmäktiges 

godkännande af Hamnstyrelsens beslut om anläggandet af en agafyr på Släggö 
här i staden för en kostnad af omkring 2.500 kronor, hvilket belopp skulle 
bestridas af hamnmedel. 
Herr Sterner yrkade bifall till framställningen. 
Herr Hörman meddelade, att denna fyr länge varit ett önskemål, och att den 
kommer att göra god tjänst för södra hamnens båda segelleder. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna Hamnstyrelsens ifrågavarande 
beslut. 

 
1917-12-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 221 (avskrift IF): 
 Lifsmedelsnämndens ordförande, Grosshandlaren Otto Gottfrid Löfving, anhöll 

genom föredragen skrifvelse att Stadsfullmäktige måtte utse nämnd eller 
personer att handhafva de medel, som staten och staden anslå till lindring af de 
mindre bemedlades i samhället lefnadsvillkor. 
Stadsfullmäktige beslöto att denna förvaltning skall handhafvas af härvarande 
lifmedelsnämnd. 

 
1917-12-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 224 (avskrift IF): 
 Drätselkammaren hemställde genom föreliggande skrifvelse, att 

Stadsfullmäktige måtte hos Magistraten göra framställning om åtgärders 
vidtagande för fiskhandelns ordnande härstädes genom utfärdandet af förbud 
för partiuppköp af fisk här i staden före kl. 11 f. m. Herr Berger föreslog 
ärendets remiss till Lifsmedelsnämnden. 
Herr Brännberg ansåg sådan remiss öfverflödig, då Lifsmedelsnämnden redan 
träffat aftal med härvarande fiskhandlare, att dessa icke skola göra sådana 
partiuppköp härstädes mellan kl. 7 - 11,30 f m. 
Herr Sterner framhöll dock att den föreslagna remissen likväl ej skulle skada. 
Herr Ordföranden hemställde att Stadsfullmäktige i afvaktan på verkningarna 
af nämnda aftal måtte låta saken tills vidare bero. 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med detta yttrande. 

 
1917-12-28 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 233 (avskrift IF): 
 Herr Ordföranden yttrade såsom afslutning på detta års arbete i 

Stadsfullmäktige följande: 
”Mine Herrar! 

Vi stå nu som Stadsfullmäktige vid slutet af vårt arbete för detta år, hvarunder 
vi tyvärr icke fått upplefva den efterlängtade freden och därmed följande 
lättnader såväl för den enskilde som samhället i sin helhet ifråga om hvad som 
hör till lifvets uppehälle och nödtorft. Tvärtom har en skärpning och ökade 
svårigheter, sådana hvarom man för tre år sedan icke kunnat drömma, inträdt, 
och ännu hafva vi icke nått höjden af denna uppförsbacke. 
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Mer än någonsin har dyrtiden satt sin prägel på Stadsfullmäktiges 
förhandlingar, hvarom ju också protokollerna vittna, och arbetsbördan har stigit 
för såväl Stadsfullmäktige i sin helhet som dess nämnder, gamla och nya. 

 
Jag ber att få tacka alla dem, som utan ersättning dragit denna tunga 
arbetsbörda, särskildt Drätselkammaren och dess ledamöter, som haft det 
största lasset. 
 
Stora och för samhället viktiga frågor hafva icke saknats på 
föredragningslistorna, men de hafva lösts eller hålla på att lösas i endräktens 
tecken. 

 
Jag ber att få tacka Eder samtlige, mine Herrar, för Edert ådagalagda intresse 
för vår lilla men kära stad och önskar Magistratens representant, Herr 
Borgmästaren, Stadsfullmäktiges sekreterare och Eder samtlige ett godt slut på 
detta och en god början på nästa år. 

 
Å egna och Stadsfullmäktiges vägnar tackade Herr vice Ordföranden för de 
hjärtliga ord, som Herr Ordföranden nu uttalat samt uttryckte sin och 
Fullmäktiges synnerliga erkänsla för det stora intresse Herr Ordföranden visat 
för samhällets angelägenheter och för det utmärkta sätt, på hvilket han handhaft 
ordförandeskapet och tillönskade honom ett lyckosamt årsskifte.  

  
Justeradt: 
FRITZ LÜSCH. 
JOHAN EMIL LINDBOM. 
AUGUST FERDINAND JAKOBSSON. 
Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 

 
1917-12-29 Hus- och Lösöreauktion. Onsdagen den 9 januari 1918 kl. 12 försäljes genom 

auktion på stället änkan Adolfina Anderssons kvarlåtenskap, nämligen dels å 
arrendetomt stående huset Blekegatan [n:o] 14 och dels diverse möbler, 
husgeråd, glas, porslin, ved, linne, gång- och sängkläder mm. Huset säljes 
först. Lysekil den 22 december 1917, Elias Sandell. (Nya Lysekils-Kuriren, 1917-
12-29/KJ) [Anm: Dagens adress är Blekegatan 1B.] 
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1918 cirka Fiskindustri i Gamlestan under senare delen av 1910-talet. Fabrikören med 

familj poserar på trappan. (www.lysekil.se) 
 
1917-12-31 Finlands självständighet erkänns av Ryssland. Det historiska dokumentet är 

undertecknat av Lenin, Trotskij och Stalin. (Allan Sandström, Finlands Frihetsväg 
1917-1918, sid 99) 

 
./ 
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